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Ang. Samråd Cementa Slite 
_____________________________ 
 
Region Gotland inkommer härmed med yttrande över samrådsunderlaget, daterat den 29 juni 
2022. Förvarande yttrande innehåller synpunkter m.m. som regionen i huvudsak presenterade 
vid samrådsmötet den 20 september 2022.  
 
1. Det av Cementa i samrådsunderlaget omnämnda vattenverket  
Region Gotland hade innan samrådsmötet till Cementa skickat nedanstående frågor rörande 
vattenverket. Cementa lämnade inte en helt fullständig redovisning vid samrådsmötet. Region 
Gotland ser positivt på att den arbetsgrupp inom Cementa som arbetar med vattenverksfrågor 
redan skickat mötesinbjudan till regionen, i enlighet med vad Cementa åtog sig vid samråds- 
mötet, för att bl.a. nedanstående frågor ska klaras ut.  
 
Med hänsyn till den påverkan på regionens brunnar som Cementa redan i samrådsunderlaget 
flaggar upp för är frågorna om vattenverket helt avgörande för regionens förhållningssätt i den 
kommande prövningen av Cementas ansökan rörande det långa tillståndet.  
 
1. Tidplanen för anläggande av vattenverket. 
 
2. Bedömd driftstart. 
 
3. Kostnadsansvar för anläggande. 
 
4. Risk för att vattenverket inte får avsedd funktion. 
 
5. Kostnadsansvar för den rättsliga prövningen, vem är sökande, regionens insyn, parternas 
arbetsformer m.m. 
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6. Prövningsinstans, skäl för att inte ta med prövningen i prövningen av det långa tillståndet, 
övriga rättsliga gränsdragningsfrågor. 
 
7. Bedömd minimivolym i vattenverket (in och ut). 
 
2. Synpunkter m.m. på samrådsunderlaget  
1. Regionen önskar att det i ansökan finns med figurer/kartor innehållande lägena för 
regionens brunnar, förslagsvis i stil med nedanstående. Det är viktigt att klarlägga lägena i 
förhållande till kalkstenstäkterna. Cementa behöver ha med något motsvarande figuren nedan. 
(Figur 6.1 i samrådsunderlaget kan med fördel kompletteras med brunnarnas lägen.)  

 
2.  Regionen önskar information om effekterna/konsekvenserna av utförd injektering.  
 
3. Cementa anger att påfyllnad av Västra brottet påverkar brunnarna positivt. Det leder till 
följande frågor.  
 
- Ska eller ska inte Västra brottet vattenfyllas? 
- När i tid ska sådan vattenfyllnad genomföras?  
- Om sidan av brottet mot regionens brunnar är injekterad med cement, hur påverkar det 
täkten positivt? 
 
4. Regionen önskar en karta/illustration där det framgår täktytan i den förra tillståndspröv- 
ningen (MÖD:s avgörande juli 2021) och täktytan i den kommande tillståndsansökan. I 
samrådsunderlaget redovisas endast ett utredningsområde. Det är värdefullt att se och förstå 
skillnaderna mellan den gamla och den nya täktytan.  
 
5. Det bör redovisas på vilket sätt som risken för klorid i grundvattnet kommer att omhän- 
dertas. På vilka andra sätt föreligger risk för att kvaliteten på grundvattnet påverkas?  
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6. Regionen önskar redovisning gällande effekterna/konsekvenserna av genomförda 
infiltrationsförsök.  
 
7. Av samrådsunderlaget framgår att Cementa avser att huvudsakligen bryta Filehajdar-täkten 
och då fördjupa den till -4 möh (mot dagens +26 möh). Tillståndet i den dom som upphävdes 
av MÖD i juli förra året medgav brytning till ett djup av +20 möh samt, inom det fördjupade 
brytområde som framgår av domsbilaga 6, intill ett djup av +5 möh. Regionen utgår från att 
Cementa i kommande ansökan kommer att redovisa vad denna utökning i yta och djup 
betyder får för påverkan på regionens brunnar. Regionen emotser redovisning i kommande 
ansökan vad gäller påverkan (kvantitet och kvalitet) på regionens brunnar. 
 
 
Med vänlig hälsning 
 
 
 
     
Karin Hernvall  
 
 


